
Minnesanteckningar MiK 25 oktober 2023

Plats: Google Meet
Tid: 09.00 – 11.00
Närvarande: Bengt Hallberg, Jimmy Dominius, Hans Johansson, Stellan Dahlberg,
Peter Karlsson, Caroline Kumlin, Lotta Rosenberg, Bengt Fröberg
Frånvarande: Carl Rönnow, Stellan Stark

1. Mötets öppnande

Hans öppnar mötet.

2. Val av sekreterare

Caroline väljs till sekreterare.

3. Fastställande av dagordning

Dagordningen fastställs.

4. Föregående minnesanteckningar

Föregående minnesanteckningar läggs till handlingarna.

5. Lokala Nyheter
Peter K: Ska besöka riksdagen, tala om hur vi ska få bort uttjänta och övergivna

fritidsbåtar på kommunal mark.

Stellan D: Befinner sig i Landeryd, ej mycket att uppdatera om.



Bengt F: Kommer att ta med sig informationen från Nationella Båtmiljökonferensen

och dela på kommande årsmöte. Mycket fokus just nu på fartyget som gått på

grund vid Hanöbukten och den stundande oljekatastrofen.

Bengt H: Vattendagar i Hässleholm, har även besökt Umeå och världens största

vattenmaskin.

Jimmy D: SMBF har miljökonferens på Nalen 27 november. De har även skickat ut

en enkät till miljösamordnare med 120 stycken svar, bra svarsfrekvens.

6. Avrapportering
- Revidering av Egenkontroll för fritidsbåtshamnar

○ Bilder och kommentarer har lämnats in. Brandsäkerhet fackgranskas nu

under november. Caroline arbetar just nu med att katalogisera avsnitten och

sortera bilder till informationsrutor.

- Arbetsgrupp markföroreningar

○ Stiltje i väntan på utfall hos pilot-fallen i stockholmsområden t.ex.

Sollentuna. Delar av detta kommer att tas upp på SMBFs miljökonferens

gällande händelseförlopp och provtagningskedjan. Intresse finns för nästa

kommuns agerande och båtklubbars ansvar.

- Arbetsgrupp Östersjöns rättigheter

○ Hans och Caroline deltog på Östersjöcentrums seminarium den 28

september. Talarna representerade Östersjöcentrum, Kungliga Tekniska

Högskolan, Uppsala Universitet och Linnéuniversitetet. Bra event och

uppslutning. Jordbruket är det som påverkar mycket och behöver bli

inkluderade i diskussioner. Sammanfattning publiceras i nästa nyhetsbrev.



- Nationell Båtmiljökonferens
○ Utvärdering av konferensen

SD -Mycket bra, bra tema och kontakter. Dock önskas fler tydliga

föregångarexempel att koppla ihop med dagens verklighet. Förslag att nästa gång

få in hur vi kan planera vårt fritidsbåtsliv och skapa större förståelse för kravbilden

och hur vi vistas på sjön med konkreta exempel.

HJ- Tycker att det finns utvecklingsmöjligheter på forskningsområdet, vi vill inte in

i förbudsfällan utan hur vi kan förbättra. Politiker bör bjudas in till nästa konferens.

BF - Bra konferens och bra med olika gruppindelningar och konstellationer i

workshops och aktiviteter. Önskar ännu mer handfasta förslag gällande tvåtaktare.

Tydligare jämförelser önskas, mer kommunikativa budskap för att skapa en

“aha-känsla” för lyssnaren. Budskap som ändrar beteende, exempelvis x utsläpp

motsvara y algblomning.

JD- Bra stämning, framåtsyftande! Det upplevdes som att vi har en gemensam

målsättning. Tidigare upplevdes det som mer meningsskiljaktigheter mellan

myndigheter och båtägare. Ett bra samtalsklimat. Framöver kan man komma in i

svårare samtalsämnen där vi inte är lika överens.

BH - Bra event och kul med ett brett kontaktnät. Intressant att träffa

elbåtstillverkare och skapare av laddningsstationer. Bra föreläsare. Sjösportskolan

var ett plus.

LR - Instämmer med föregående talare, bra event. Var inte lika lång startsträcka

som förra konferensen att komma in i diskussioner. Långsiktighet är verkligen det

som vi ska ta fasta på.



- Havstulpanvarningen
Ingen uppdatering har skett sedan förra mötet.

- Pilot - Stockholms Skärgård
○ Jimmy och Caroline deltog på möte 16/10

○ Miljö och säkerhetsfilter i sjökorten är under diskussion.

- Bidragsansökan Svenskt Friluftsliv:
Kryssarklubben och Seglarförbundet samarbetar gärna gällande Prova-på dagar.

Återkoppling i november från SF.

7. Tidigare bordlagda frågor

○ Citat och bilder till Båtmiljö.se

Punkten föreslås att tas bort till nästa möte, förslaget tillstyrks.

8. SBU XRF-projekt

○ 26 nya färdigutbildade mätförättare efter omgång 6

○ Nästa omgång sker under 2024

○ Instrumentet ska hyras ut för en undersökning av mark, detta skulle

potentiellt utvecklas under sommarhalvåret. Bör diskuteras på

Unionsråd.

○ En andra omgång med kompletterande utbildning efter Chalmers nya

metodik för tidigare mätförättare sker digitalt 14 november.

9. Mottagning och hantering av avfall

○ Sammanställning Enkät - tillsyn båtsäsong 2023 är klar

○ Caroline deltar på SMBFs miljökonferens 27 november



10. Övriga frågor
○ Halvårsavstämning med förbundens miljösamordnare

Digitalt möte sker den 22 november som hålls av Caroline.

○ SBU Miljöpris

Bengt H, Stellan S och Lotta R får ansvar att revidera kriterierna och sammanställa

en kommunikationsplan gällande miljöpriset tillsammans med SBUs kommunikatör.

Förslag om att priset ska delas ut i samband med Nationella Båtmiljökonferensen

tillstyrks och nästa utdelning kommer då att ske 2025.

○ SMBF enkät

Jimmy presenterar en utskickad miljöenkät till SMBFs anslutna båtklubbar, 48 %

svarsfrekvens - sammanfattningsvis så har klubbarna relativt god kunskap och

miljöarbetet som uppfattas som aktivt.

○ Remisser: Dnr 2168-23, Dnr 3026-2023 och Dnr 03038-2024

Remissvar skrivs under november och december.

○ MiK- verksamhetsår 2024: Verksamhetsplaner, budget

Caroline får i uppdrag att utforma utkast som kommittén går igenom nästa möte.

○ Bengt Fröberg får i uppdrag att följa nyhetsflödet gällande

undervattensbuller

○ Kommittén ska planera för ett fysiskt möte efter årsskiftet

11. Nästa möte

○ 29 november kl. 09:00 - 11:00

12. Mötet avslutas


